



**TERTIB ACARA  
KEBAKTIAN PARTONGGOAN KELUARGA  
03 APRIL 2020  
GKPS PADANG BULAN – MEDAN**



**Persiapan :** *(Siparugas, Sitonggohonon, Sisahapkonon)*  
*(Kuria ibagas sikap "Saat Teduh")*

**1. VOTUM – INTROITUS – TONGGO :**

**Paragenda :** Pasada hita ma uhurta, pungkah hita ma kebaktian on!  
Ibagas Goran ni Naibata Bapa, pakon Tuhan Jesus Kristus  
ampa Tonduy Na Pansing, Sitompa langit pakon tanoh on.

**Kuria :** Amen

**Paragenda :** Roh ma nasiam hu-Bangku, nasiam na loja anjaha na  
boratan, ase hupasonang nasiam (Matius 11:28). Halleluya.  
Halani ai, dodingkon hita ma idop ni uhur ni Jahowa  
Naibantanta in, anjaha pabotohkon hita ma hasintongan-Ni.

**Kuria :** *(Mandodingkon Halleluya No. 302 : 3)*  
*Halleluya isombahkon, na porsaya hu Bamu.*  
*Bai arian pakon borngin, idodingkon hu Bamu.*  
*Halleluya, Halleluya, idodingkon hu Bamu.*

**Paragenda :** Martonggo ma hita!  
Ham Tuhan Naibata Bapanami, manghatahon tarima kasih  
do hanami halani na dob ipatalar Ham diri-Mu marhitei  
hata-Mu. Ojur Ham ma hanami ase tongtong ihaporluhon  
hanami manjalohon pakon manghorjahon hata-Mu. Pasada  
Ham ma hanami na martumpu on, ase tongtong sada,  
songon Ham na sada pakon Jesus Kristus Anak-Mu. Suruh  
Ham ma Tonduy-Mu Tonduy na Pansing laho manrahut  
hasadaonnami, ase lambin marsangap janah marmulia  
goran-Mu marhiteihon goluhnami. Ibagas goran-Ni Tuhan  
Jesus Kristus, ipaondos hanami tonggonami on. Amen.

**2. DODING : Hal. No. 306 : 1 – 2 "HUHAMEGAHKON DO IN TONGTONG"**

1. *Huhamegahkon do in tongtong, Jesus Tuhanku rupeihiu tongon;*  
*Au parsimada tinobus-Nin, napinabayu ni Tonduy in.*  
*Marmegah-megah mandoding au, mamuji Jesus parholong in.*  
*Marmegah-megah mandoding au, mamuji Jesus parholong in.*

2. *Ondos ganupan na dear in, pasu-pasu-Ni na manggoki au.*  
*Songon doding ni malekat in, holong mamitah rap pakon au.*  
*Marmegah-megah mandoding au, mamuji Jesus parholong in.*  
*Marmegah-megah mandoding au, mamuji Jesus parholong in.*

**3. MAMBASA : (Ayat Bulanan) PILIPI 4:13**

**4. DODING : Hal. No. 453 : 1 – 2 "PITAH HAM TUHAN"**

1. *Pitah Ham Tuhan, hatundalan na toguh.*  
*Humbai ganup paruntolon na i tanoh on.*  
*Bani haganup pardalanan, pitah Ham panjaga na gogoh.*  
*Ondos ma Tuhan, hanai on nuan, 'se torsa sadokah goluh on.*
2. *Tonduy Na Pansing, bere Ham bannami on.*  
*Sai useihon Ham bai uhur nami 'se sintong.*  
*Ase dong pargogoh manlawan, kuasa ni dunia na bajan.*  
*Ondos ma Tuhan, hanai on nuan, 'se torsa sadokah goluh on.*

**5. TONGGO : (Salah sada anggota keluarga)**

**6. DODING : Hal. No. 407 : 1 – 2 "PUJI MA JAHOWA"**

1. *Puji ma Jahowa Tuhan Naibata, ai marjumbalang do Goran-Ni in.*  
*Haganupan jolma sai marsombah ma, sai hagoluhkon Hata-Ni in.*  
*Holsoh haganupan mambur, tubuh ma malasni uhur.*  
*Gok bai pangarapan holong na totap,*  
*rap mangolobkon Goran-Ni in.*
2. *Ningon do marsombah bani Naibata, puji ma la pargogoh do in.*  
*Ulang marnaloja sai irikkon ma, rap mambalosi Hata-Ni in.*  
*Holsoh haganupan mambur, tubuh ma malasni uhur.*  
*Gok bai pangarapan holong na totap,*  
*rap mandodingkon Halleluya!*

**7. AMBILAN : Jesaya 52 : 7 – 12 Oleh: Pdt. Flora Ervina Hutagaol**

**Parambilan :** *(Martonggo paima Ambilan, dob ai mambasa teks ni Ambilan)*

- 7 *Jenges ni in i atas dolog nahei ni parambilan na madear, na*  
*patangarhon hadameion, na mangambilankon Ambilan Na*  
*Madear, na pabogeihon haluahon, na mangkatahon bani Sion,*  
*"Naibatamu do bangkit raja."*
- 8 *Tangar, parjagamu pamaling sorani, rap do sidea marsurak-*  
*surak, ai torang do ididah sidea parmula ni Jahowa hu Sion.*

- 9 *Marsurak anjaha marolob-olob ma hanima, ale reong-reong ni Jerusalem! Ai iapoh Jahowa do bangsa-Ni, anjaha itobus do Jerusalem.*
- 10 *Ipatalar Jahowa do kuasa-Ni na pansing in i lobei ni sipajuh begu-begu, anjaha haganup do ujung ni tanoh on mangidah haluahon na humbani Naibata.*
- 11 *Misir, misir ma, mandarat ma hunjai, ulang jamah na mabutak! Luar ma hun tongah-tongah ni sidea, urasi dirinima, hanima siusung parugas ni Jahowa.*
- 12 *Ulang pala tarolos hanima mandarat, anjaha ulang marlintun hanima songon na laho maporus, ai Jahowa do mardalan i lobeinima, anjaha Naibata ni Israel do panjaga i pudinima.*

**Jalo hita ma hata ni Naibata on marhitei doding na gabe pangakuanta!**

**Kuria** : *(Mandodongkon Haleluya No. 18 : 1)*

*Hata-Mu ale, Tuhanku, arta siharganan ai.*

*Sai palongkot bai uhurhu, ulang lang hujolom ai.*

*Anggo seng be sijoloman Hata na madear in,*

*aha ma na baen onjolan ni haporsayaonkin.*

**Ibu/bapak/pemuda/anak sekolah minggu yang beribadah di rumah!**

Hidup dalam penjajahan (pembuangan) memang menyakitkan. Hal yang sama juga dialami oleh bangsa Israel ketika dijajah bangsa Babilonia karena mereka telah memberontak kepada Allah (Yes. 1:1-2). Mereka menderita, takut, sedih, kesepian, dan hampir kehilangan harapan untuk menanti pembebasan. Mereka merindukan kehadiran Tuhan kembali ke Sion (ay 8) dan berharap Allah berkenan mengampuni mereka. Apakah kerinduan itu akan terwujud atau sirna di telan waktu?

Ketika situasi itu mereka alami, nabi Yesaya menyuarakan janji Tuhan pada mereka pada ayat tujuh (7): *“Betapa indahnya kelihatan dari puncak bukit-bukit kedatangan pembawa berita, yang mengabarkan berita damai, dan memberitakan kabar baik, yang mengabarkan berita selamat dan berkata kepada Sion: “Allahmu itu raja!”* Tentu ini adalah kabar baik di mana akan datang pembawa berita tentang pembaharuan, kebaikan, damai dan keselamatan yang akan diberikan kepada Israel. Pembaharuan itu bukanlah aksi pertobatan Israel tetapi utuh karena Allah datang untuk menjaga dan menyelamatkan mereka. Hal itu akan kelihatan dari puncak bukit-bukit. Puncak bukit biasanya menjadi pusat tempat ibadah orang Israel, yang mereka yakini sebagai tempat Allah bersemayam. Padahal

praktiknya, mereka pergi ke puncak bukit bukan untuk beribadah dan menyembah Allah namun menyembah baal-baal. Hal ini yang membuat Allah murka dan menghukum mereka menjadi orang jajahan di Babilonia. Tapi Allah berbelaskasih kepada mereka, Allah akan memenuhi janji-Nya, memimpin mereka keluar dari Babilonia menuju Sion, penjajahan berakhir, dan kebebasan menjadi milik mereka. Kehadiran Allah membawa pembaharuan, damai, dan keselamatan menyemangati mereka untuk kembali ke Sion (Mrk. 1:14-15). Tidak sabar rasanya, kaki ingin melangkah meninggalkan perihnya di negeri jajahan dan hendak memulai kehidupan baru di Sion. Kembali ke Sion berarti perarakan keagamaan dari Babilonia ke tempat suci Yerusalem, dan Allah diumumkan sebagai raja seperti dalam mazmur dari ibadah Yerusalem kuno.

Jika Allah itu raja, maka Ia dengan otoritas-Nya mengendalikan seluruh kehidupan kita. Maka sedikitpun kita tak berkuasa dan mampu untuk menghindar atau menolak apa yang terjadi dalam kehidupan kita. Apakah engkau bersedia dipimpin oleh Allah? Yesaya menjelaskan bahwa Israel akan melihat Allah mengawal mereka untuk menikmati pembebasan itu. Pada ayat sembilan (9): *“Bergembiralah, bersorak-sorailah bersama-sama, hai reruntuhan Yerusalem! Sebab Tuhan telah menghibur umat-Nya, telah menebus Yerusalem.”* Ini adalah undangan Allah kepada seluruh bangsa di segala tempat, di dalam Tuhan mereka penuh dengan suka cita. Jika Sion atau Yerusalem telah ditebus Allah, maka Israel kembali menjadi milik Allah dan menjadi bangsa yang merdeka.

**Jemaat yang dipimpin oleh Sang Damai,**

Di masa pandemi covid-19, kita hanya bisa saling menatap dari kejauhan tanpa saling berjabat tangan, mematuhi saran pemerintah untuk memutus rantai penyebaran virus corona. Ada banyak hal tertunda dan tidak berjalan sebagaimana biasanya. Betapa sedihnya ketika kita menonton berita di beberapa tempat pemerintah menguburkan orang yang telah meninggal akibat virus corona tanpa dihadiri keluarga dan kerabat. Bahkan yang paling menyedihkan, ditolak dikuburkan pada satu pekuburan umum. Hajatan pernikahan dibatalkan bahkan ada yang dibubarkan. Masyarakat diminta untuk tidak mudik meskipun kerinduan berkumpul dengan keluarga sudah tidak tertahankan. Di balik peristiwa itu, masih terdengarkan suaramu? Masih terdengarkan suara sorak-soraimu akan kebaikan dan keselamatan yang Tuhan berikan kepada kita hingga saat ini? Atau yang terdengar adalah suara sedih dan perih karena pandemi covid 19? Tetapi percayalah, Allah (Sang Damai) itu akan merengkuh kita.

dibandingkan berkat-Mu yang t'lah Kau limpahkan.  
T'rimalah, Tuhan, o t'rimalah, Tuhan!

Pada ayat 11: *"Menjauhlah, jauhlah! Keluar dari sana! Janganlah engkau kena kepada yang najis! Keluarlah dari tengah-tengahnya, sucikanlah dirimu, hai orang-orang yang mengangkat perkakas rumah Tuhan!"* Ayat ini menegaskan untuk turut serta dalam ibadah, Israel harus menyucikan diri karena Allah itu suci, Mereka tidak boleh lagi melakukan perbuatan najis dan harus memisahkan diri dari unsur-unsur agama dan budaya kafir yang memengaruhi mereka menjadi umat Tuhan secara lahiriah dan batiniah. Kesucian yang dimaksud tidak hanya tampak luar saja tetapi dari dalam (menjadi bagian hidup kita). Sorak-sorai pembebasan dihubungkan dengan seruan bagi Israel sambil membawa perkakas rumah Tuhan yang pernah dibawa ke Babilonia oleh raja-rajanya. Pada ayat 12 disebutkan bahwa keluarnya mereka dari Babilonia tidak akan terburu-buru lagi karena Tuhan menyertai mereka, berjalan di depan mereka, dan menjadi penutup barisan umat-Nya (bnd. Kel. 13:21-22; 14:19; Ul. 1:30).

Jemaat yang dikasihi Tuhan Yesus Kristus, pada minggu palmarum (bahasa Simalungun: lambei gorsing) ini, kita dipanggil untuk masuk dalam barisan sukacita untuk menyambut masuknya Yesus ke Yerusalem. Suara kitapun sayup-sayup tak terdengar karena pergumulan yang terus mencekam, tetapi bersama Yesus kita mampu bersukacita. Oleh karena itu, mari bersama-sama menjaga kesucian kita (dalam kekudusan-Nya) dengan menanggalkan segala perbuatan yang tak berkenan bagi Tuhan dan sesama. Mari datang kepada Tuhan membawa dirimu yang ditebus oleh Allah, Sang Raja damai itu sehingga sejak social distancing dan physical distancing ini kita saling memperbaharui diri dan saling mengampuni sehingga kita dapat masuk dalam arak-arakan sukacita menyambut Sang Damai itu menguasai dan mengendalikan kehidupan kita. Amin.

#### 8. DODING : "IJON ADONG HUBOAN TUHAN"

*(Irik mangondoshon galangan)*

*Ijon adong huboan Tuhan,  
galangan ni goluhku na dob binere-Mu.  
Sadia ma hargani Tuhan,  
marimbang pasu-pasu na dob binere-Mu.  
Jalo ma Tuhan, malas ma uhur-Mu.*

(Di sini aku bawa, Tuhan,  
persembahkan hidupku, semoga berkenan.  
Berapalah nilainya, Tuhan,

#### 9. PANGAKUAN : (Psalmen 119 : 105, 111 – 112)

**Parambilan** : **Kuria na hinaholongan, hatahon hita ma pangakuanta!  
Hata-Mu do rigapan bani naheihu anjaha panondang  
bani dalanku.**

**Kuria** : Sai horjahononku do rosuh-Mu, Ham Jahowa.

**Parambilan** : **Hasaksian-Mu do hubahen pusakangku sadokah ni  
dokahni.**

**Kuria** : Anjaha seng anjai manirpang ahu hu siamun barang hu  
siambilou.

**Parambilan** : **Bamu do Ham Jahowa, hata hagoluan.**

**Kuria** : Huungkab do uhuru laho manghorjahon aturan-Mu.

**Parambilan** : **Mandompakon Jahowa do haluahon banta!**

#### 10. TONGGO GALANGAN – TONGGO RIAP – PASU PASU :

**Parambilan** : **Ondoskon hita ma galanganta hubani Naibata,  
martonggo ma hita!**

*(Basaonma sada tonggo galangan na bani halaman 119)*

**Riap ma hita martonggo marhitei tonggo na niajarhon ni  
Tuhan Jesus hubanta!**

**Parambilan** : Ham Bapa nami na i nagori atas, sai napapansing ma  
goran-Mu. Sai roh ma harajaon-Mu. Sai saud ma harosuhni  
uhur-Mu, i nagori tongah on songon na i nagori atas. Bere  
Ham ma bannami sadarion hagoluan ari-ari. Sasap Ham  
ma dousa nami songon panasap nami bani dousa ni  
hasoman na mardosa dompak hanami. Ulang hanami  
bobai Ham hu parlajouan, paluah Ham ma hanami  
humbani pangagou. Ai Ham do simada harajaon, pakon  
hagogohon ampa hasangapon sadokah ni dokahni. Amen.

**Parambilan** : **Jalo nasiam (hita) ma pasu pasu hubani Naibata :  
Idopni uhur-Ni Tuhanta Jesus Kristus, pakon holong ni  
atei ni Naibata Bapa, ampa parsaoan ni Tonduy Na  
Pansing ma mangkasomani nasiam (hita) haganupan.  
Amen!**

**Kuria** : *(Mandodingkon)*

**Amen... Amen...Amen...!**